
PROTOKÓŁ XXV/12 

z  XXV  sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

w dniu 11 czerwca 2012 roku, godz. 1600 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze  

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXV zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dzień dobry Szanowni 

Państwo! Otwieram XXV zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2012-2014.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości.  

 

Szanowni Państwo! Stwierdzam, że na podstawie listy obecności na stan 30 Radnych Województwa 

Lubuskiego, na sesji obecnych jest 26, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Szanowni Państwo! Pragnę poinformować, że w ubiegłym tygodniu na zlecenie 

Biura Sejmiku została przeprowadzona modernizacja naszego systemu do głosowania w celu 

usprawnienia jego funkcjonowania. W związku z tym miejmy nadzieje i na pewno będzie działał  

w sposób prawidłowy. Zrobiliśmy to bardzo niewielkim kosztem, bez zmiany oczywiście systemu, ale 

system ten powinien być już jak sądzę w 99,99% sprawny. Nie można mówić o 100% jeżeli chodzi  

o urządzenia elektroniczne. Przypominam, że głosujemy poprzez naciśnięcie wybranego przez Państwa 

przycisku na urządzeniu do głosowania, a głos jest oddany, gdy lampka przy słowie „głosuj” zgaśnie. 

Proszę o kontrolowanie podczas sesji, czy świeci się lampka informująca nas, że urządzenie jest 

aktywne i przypominam, by głosowania za pomocą urządzeń odbywały się przy stole obrad. Szanowni 

Państwo, mamy wielkie wydarzenie. W Polsce i na Ukrainie jest Euro 2012, przypomnę, że dzisiaj  

o godz. 18:00 jest mecz Anglia-Francja, później Szwecja-Ukraina. Wobec tego jest propozycja, żeby 

usprawnić porządek obrad. Interpelacje będą dostarczane na piśmie  



i otrzymacie Państwo na piśmie odpowiedź. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z pracy Zarządu  

i sprawozdania, które tutaj będziemy otrzymywać, wszystkie mamy w postaci elektronicznej. Czeka nas 

natomiast cały pakiet uchwał, które musimy przegłosować, gdyż mają one charakter formalny. Proszę  

o zgodę ogólnonarodową, jednocześnie o pewną dyscyplinę. Czy Państwo Radni zgadzają się na to, 

spytam o to Przewodniczących Klubów. 

 

Przewodniczący Sejmiku wyczytuje po kolei Przewodniczących Klubów.  

Wszyscy Przewodniczący Klubów wyrażają zgodę.  

 

Chciałbym na początek poinformować o tym, że nasz Radny Województwa Lubuskiego, Pan Robert 

Paluch, któryś raz z rzędu brał udział w półmaratonie. Ma o 3 minuty lepszy wynik. Jest w połowie 

zwycięzców na 312 uczestników, stąd Panie Radny, chciałbym życzyć Panu wszystkiego najlepszego  

w półmaratonach, a w końcu w maratonie.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Dziękuję Panie Przewodniczący. Zgodnie z pewną 

deklaracją, którą złożyłem rok temu  mam zamiar, że tak powiem uczestniczyć w tym. Oczywiście każdy 

zdobyty medal, a każdy uczestnik za przebiegnięcie tego dystansu ma medal. Zdobywa ten medal, bo 

to jest przede wszystkim ważniejszą rzeczą przekazać do Biura Sejmiku i żeby pewną tradycją się stało, 

żeby innych Radnych zachęcać, bo deklarowali w tamtym roku. Mam nadzieję, że  

w przyszłym roku będzie im bardziej pasować. A jaki wynik zrobiłem? 3 minuty lepszy niż w tamtym 

roku. Pomimo tego, że waga wzrosła, szybkość również wzrosła. U mnie jest odwrotnie proporcjonalnie, 

także Panie Przewodniczący przekazuje medal.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch przekazuje medal Przewodniczącemu Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Oczywiście traktuję to tak, że ten medal jest dla całego Sejmiku, dla wszystkich naszych Radnych, 

Członków Zarządu Województwa. To już jest któryś medal, który jest w gabinecie Przewodniczącego,  

w godnym miejscu, w gablocie dla zasłużonych. Na pewno nie zginie z kart naszej historii województwa 

lubuskiego. Jednocześnie namawiam za Panem Radnym Paluchem do tego, żeby każdy Klub 

wydelegował kogoś do biegania. Przewodniczący Klubów wiedzą już na pewno, że w pierwszym 

kwartale przyszłego roku należy wystawić solidnych zawodników. Zachęcamy również naszych 

Parlamentarzystów, może też dopiszą się do pół maratonu. Szanowni Państwo! Druga informacja, 

dotyczy również Pana Roberta Palucha. Otóż, pamiętacie Państwo, że odbył się mecz między 



pracownikami Urzędu Marszałkowskiego oraz Radnymi. Należy powiedzieć, że drużyna na 8 drużyn 

zajęła drugie miejsce.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: To jest kolejny mecz Panie Przewodniczący. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak kolejny.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Kolejny mecz, który odbył się półtora tygodnia 

temu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak kolejny mecz i był to 

mecz charytatywny, który miał pomóc choremu chłopcu. Tutaj, Panie Radny trudno mówić o dyplomach, 

ale naprawdę z całego serca w imieniu wszystkich: wszystkiego najlepszego i dziękuję bardzo za 

zorganizowanie tego.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Dziękuję. Oczywiście zapraszam wszystkich 

Radnych, również Parlamentarzystów i Zarząd. Nie byłoby tego dobrego wyniku, szczególnie  

w pół maratonie, ale również w meczu gdyby nie nasza Pani Dyrektor Biura Sejmiku, która tak mocno 

dopingowała sportowców wraz delegacją Urzędu Marszałkowskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Gratulacje 

Pani dyrektor. Zachęcamy innych dyrektorów, kobiety do dopingowania naszych zawodników  

i pracowników. Szanowni Państwo, mamy punkt 2.  

 

Lista obecności Radnych Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Do punktu 2. 

Przystępujemy do uchwalenia porządku obrad 25 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przystępujemy do 

uchwalenia porządku obrad 25 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie i Panowie Radni, projekt 

porządku obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na sesję. Proponuję na wniosek Zarządu 

Województwa Lubuskiego, rozszerzenie porządku obrad o:  



 Punkt 8a – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Regionalnego 

Ośrodka Polityki Społecznej w Zielonej Górze – druk nr 255. 

 Punkt 23a – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  

w formie darowizny na rzecz Miasta Gorzowa Wielkopolskiego – druk nr 256.  

 Punkt 27a – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania 

Sejmiku Województwa Lubuskiego przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Gorzowie 

Wlkp. w sprawie skargi na uchwałę Nr XLIII/409/2009 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 

28 października 2009 r. zmieniającej uchwałę w sprawie podziału województwa lubuskiego na 

obwody łowieckie – druk nr 257.  

 Punkt 27b – Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Sejmiku Województwa 

Lubuskiego do komisji konkursowej przeprowadzającej konkurs na stanowisko Lubuskiego 

Kuratora Oświaty – druk nr 258.  

 Punkt 27c – Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” – druk nr 259.  

Wszystkie uchwały dostępne są na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl. Ponadto informuję, iż 

na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest druga wersja projektów uchwał w sprawie:  

 Dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok – druk nr 237. 

 Dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-

2024 – druk nr 238.  

Czy do zaproponowanego porządku obrad posiadają Państwo pytania? Nie widzę. Wobec braku pytań 

poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 8a – Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Zielonej 

Górze – druk nr 255. Kto jest z Państwa Radnych za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej 

sesji został rozszerzony o punkt 8a.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o punkt 23a – Podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego – druk nr 256. Kto jest z Państwa Radnych za, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 26. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej 

sesji został rozszerzony o punkt 23a.  



Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o punkt 27a – Podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Sejmiku Województwa Lubuskiego przed Wojewódzkim 

Sądem Administracyjnym w Gorzowie Wlkp. w sprawie skargi na uchwałę Nr XXIII/409/2009 Sejmiku 

Województwa Lubuskiego z dnia 28 października 2009 r. zmieniającej uchwałę w sprawie podziału 

województwa lubuskiego na obwody łowieckie – druk nr 257. Kto jest z Państwa Radnych za, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 26. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej 

sesji został rozszerzony o punkt 27a.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o punkt 27b - Podjęcie uchwały w sprawie 

wyboru przedstawicieli Sejmiku Województwa Lubuskiego do komisji konkursowej przeprowadzającej 

konkurs na stanowisko Lubuskiego Kuratora Oświaty – druk nr 258. Kto jest z Państwa Radnych za, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 26. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Rzeczywiście system przyspieszył. Stwierdzam, że w wyniku 

głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 27b.  

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad o punkt 27c - Podjęcie uchwały w sprawie 

nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 259. Kto jest  

z Państwa Radnych za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 26. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej 

sesji został rozszerzony o punkt 27c.  

Obecnie czeka nas ostatnie głosowanie. Porządek dzisiejszej sesji rozszerzony o przegłosowane już 

dotychczas uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku 

obrad dzisiejszej sesji o przyjęte uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 26. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przyjęty. Dziękuję bardzo. Nie widzę żadnych pytań w tym punkcie. Przechodzimy do punktu 3.  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

 



Do punktu 3. 

Interpelacje i zapytania.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Interpelacje i zapytania. Tak 

jak mówiliśmy, proszę o to, żeby te interpelacje przekazać do końca sesji do Biura Sejmiku. Otrzymacie 

Państwo pisemną odpowiedź. Wobec wyczerpania punktu 3, przechodzimy do punktu 4.   

Interpelacje i zapytania radnych stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Do punktu 4. 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja na temat bieżącej 

pracy Zarządu Województwa Lubuskiego. Jak powiedzieliśmy, Pani Marszałek Elżbieta Polak umieściła 

sprawozdanie z pracy Zarządu. Jest dostępne w postaci elektronicznej, wobec tego jeśli byłyby jakiekolwiek 

pytania to proponuję na następnej sesji w dniu 25 czerwca br. zadać pytania. Gdy zaistnieje taka 

konieczność, również w postaci pisemnej można odpowiadać. Wobec braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik 

przyjął do wiadomości sprawozdanie z pracy Zarządu. Proponuję przejść do punktu 5.   

Informacja o działalności Zarządu Województwa Lubuskiego w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

Do punktu 5. 

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja o sytuacji 

finansowej jednostek ochrony zdrowia. Mamy Panią Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu 

Ochrony Zdrowia. Czy macie Państwo w tym punkcie pytania? Nie widzę. Wobec tego proszę Pana 

Mirosława Marcinkiewicza o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pani Radna 

Bożena Osińska.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Również opinia pozytywna.  

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję w imieniu Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych. Wobec braku pytań i uwag z przedstawionego sprawozdania, 

uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 6.  

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Do punktu 6. 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu województwa lubuskiego za 2011 rok. Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa Lubuskiego  

oraz sprawozdania w wykonania budżetu Województwa Lubuskiego za 2010 rok – druk  

nr 254. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 

Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Sprawozdanie roczne  

z wykonania budżetu województwa lubuskiego za 2011 rok. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Województwa Lubuskiego oraz sprawozdania w wykonania budżetu 

Województwa Lubuskiego za 2010 rok – druk nr 254. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego. O zabranie głosu i przedstawienie sprawozdania 

rocznego z wykonania budżetu Województwa Lubuskiego, proszę Marszałek Panią Elżbietę Polak,  

a następnie o ewentualne uzupełnienia Panią Skarbnik Józefę Chalecką.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Przewodniczący. Dostojni Radni. 

Szanowni Goście. Proszę Państwa, budżet z ubiegłego roku 2011 należał do tych trudniejszych  

z przyczyn obiektywnych. W naszym regionie poszło nam dosyć łatwo. Trzeba tak powiedzieć, 

ponieważ zarówno dochody jak i wydatki wykonaliśmy zgodnie z planem, z uchwałą budżetową. 

Dochody zakładaliśmy na poziomie 522 mln zł, wykonanie dochodów 498 mln zł, czyli budżet około 500 

mln zł, procentowo – 95%. Wydatki, na plan 560 mln zł, wykonaliśmy 89% - 502 mln zł. 

Przestrzegaliśmy bardzo skrupulatnie dyscypliny w celu zmniejszenia deficytu. Deficyt był planowany w 

kwocie ponad 37 mln zł, wykonanie 3 mln 752 tys. zł. Rezerwa na poziomie, ogólna ponad 3 mln zł, 

celowa 6,5 mln zł. Została też rozdysponowana oszczędnie, głównie na działalności bieżącej, nie 

majątkowej co za chwilę pokaże. Kredyt został zaciągnięty pod koniec roku w wysokości 35 mln zł, co 

dało nam dobry start w tym 2012 roku. Krótko o najważniejszych zadaniach, zwłaszcza to co najbardziej 

wszystkich interesuje – zadania majątkowe, zadania inwestycyjne, które są fundamentem rozwoju 

gospodarczego naszego regionu. Przede wszystkim były realizowane inwestycje współfinansowane ze 

środków unijnych naszych programów. Na zadania w zakresie gospodarki i infrastruktury 

przeznaczyliśmy 43% wydatków. Najważniejsze z nich to kontynuowane w tym roku, zadania na 



poprawę infrastruktury transportowej, drogowej, obejście Nowego Kisielina – 15 mln zł. To oczywiście 

nie jest całe zadanie, w tym roku jest kontynuowane. Pokazuję wydatki, które były zapłacone, 

poniesione w ubiegłym roku. Budowa obwodnicy Ośna, ponad 5 mln zł, rozbudowa drogi we Wschowie 

– 4 mln 700 tys zł. W Ochli, prawie 4 mln zł, przebudowa drogi w Żaganiu – 4 mln zł i w Czarnowicach – 

3 mln zł. W ramach naszych własnych dochodów, w ramach budżetu udało się też zrealizować kilka 

ważnych inwestycji na odcinku Synowice – Świebodzin, prawie 4 mln zł, Kożuchów - Żagań – 3 mln zł, 

przebudowa drogi wojewódzkiej w Strzelcach Krajeńskich, w Lubiatowie – 2 mln zł. W ramach 

wydatków majątkowych zakupiliśmy kolejne dwa szynobusy na kwotę 16 mln 600 tys. zł. Uzyskaliśmy 

na ten cel również refundację z budżetu państwa w wysokości 7 mln 300 tys. zł. To nie są wszystkie 

wydatki wielomilionowe na inwestycje kolejowe. Oczywiście są realizowane w ramach Lubuskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego, ale to za chwilę. Proszę Państwa, bardzo duże też środki na 

wydatki inwestycyjne. Były wydatkowane, bo aż 32% na zadania w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich w zakresie melioracji, budowy wałów przeciwpowodziowych, zbiorników 

retencyjnych. To są bardzo duże kwoty, dzięki którym udało się wykonać modernizację, odbudowę wału 

rzeki Odry – prawie 4 mln zł. Warniki Witnica, przebudowa z rozbudową wału przeciwpowodziowego na 

rzece Warta – 6 mln zł, Kanał Borkowski, Głuchowski Klenica – prawie 5 mln zł. Pierwszy etap Gorzów-

Jasiniec, modernizacja prawostronnego przeciwpowodziowego wału Warty -  5 mln zł, rzeka Lubrza, 

kanał Zimna Woda, ale to jeszcze nie koniec tej długiej listy. Zbiornik małej retencji w Czerwieńsku  

w ramach Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego, zabezpieczenie przed powodzią Bytomia 

Odrzańskiego, drugi etap, czyli projekt całkowicie zakończony i rozliczony – ponad 5 mln zł. W ramach 

również własnych środków z budżetu województwa wydaliśmy ponad 5 mln zł na odbudowę wałów 

przeciwpowodziowych, które były zniszczone w trakcie powodzi, które również nie ominęły regionu 

lubuskiego. Duże środki przeznaczyliśmy też na poprawę infrastruktury sportowej, prawie 10% ogółu 

wydatków. Dzięki tym środkom udało się zakończyć inwestycje realizowane miedzy innymi  

w Wojewódzkim Ośrodku Sportu i Rekreacji w Drzonkowie tj. budowa zespołu basenów – prawie 10 mln 

zł. Także podłogi tenisowej w hali sportowej w Drzonkowie na kwotę – 1 mln 200 tys. zł  

i termomodernizacja hali tenisowej i budynku zaplecza – 1 mln 100 tys. zł. W zakresie kultury bardzo 

mało środków na zadania inwestycyjne, ale te które zostały zaplanowane, projekty zostały wykonane tj. 

projekt w Wojewódzkiej Bibliotece w Zielonej Górze. System alarmowy, również wkład własny do 

projektu Muzeum Lubuskiego w Gorzowie Wielkopolskim – 219 tys. zł i wkład własny do projektu 

realizowanego w Muzeum Etnograficznym w Ochli. W zakresie polityki społecznej oraz infrastruktury, 

bardzo ważne projekty w zakresie budowy społeczeństwa informacyjnego. W ubiegłym roku udało się 

zrealizować na poziomie 50%, można powiedzieć. E-Urząd, jest to projekt, którego wartość całkowita 

wynosi 25 mln zł. Wydatki poniesione w ubiegłym roku – 12 mln 900 tys. zł. Wyposażenie partnerów, 



niezbędny sprzęt, nowoczesne technologie. Przypomnę, że w tym projekcie udało się nam 

zaangażować wszystkie gminy lubuskie i wszystkie powiaty lubuskie. Liderem projektu jest Urząd 

Marszałkowski, to projekt systemowy. W ochronie zdrowia też rozliczono środki, które były przekazane 

na niezbędne zadania. Oczywiście zawsze jest to zbyt mało. Modernizacja oddziału zakaźnego – 600 

tys. zł, zakup lasera urologicznego - 300 tys. zł, to w Zielonej Górze. W Ciborzu kontynuacja projektu  

w zakresie modernizacji – 943 tys. zł. Lubuska sieć teleradiologii, projekt 12 partnerów. Liderem jest 

Uniwersytet Zielonogórski, w tym roku ten projekt będzie kontynuowany. W ubiegłym roku rozpoczęta 

była działalność, więc finansowania jeszcze nie było na takim poziomie wysokim. Modernizacja 

pawilonów leczniczych, również w Międzyrzeczu, teleradiologia, adaptacja oddziałów, modernizacja 

pawilonu szpitalnego na potrzeby zakładu opiekuńczo-leczniczego pod konkretne już kontrakty  

z Narodowym Funduszem Zdrowia. Priorytetowe najważniejsze inwestycje, które udało się zrealizować 

w ramach departamentów funduszowych są niezwykle ważne. Warto przy tej okazji podsumować, że  

w ramach Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego realizujemy 800 inwestycji i te środki były 

właśnie zakontraktowane do końca ubiegłego roku. Te najważniejsze inwestycje to również w zakresie 

poprawy infrastruktury transportowej, bo w ramach Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 

najwięcej środków przeznaczyliśmy na poprawę dostępności komunikacyjnej, bo aż 25% całej puli.  

W priorytecie 3 na termomodernizację rozliczona inwestycja w Wojewódzkiej Bibliotece w Zielonej 

Górze. W priorytecie 4 projekty w szpitalach. W zasadzie na poprawę infrastruktury społecznej w tym 

obszarze 4, wszystkie zadania są rozliczone. W priorytecie 5, modernizacja budynku Muzeum Ziemi 

Lubuskiej w Zielonej Górze i projekt w Ochli, o którym już wcześniej mówiłam. W ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki udało się skutecznie przeprowadzić wiele konkursów we wszystkich 

zaplanowanych priorytetach i działaniach. Zaplanowaliśmy do kontraktacji 150 mln zł, udało się 

zakontraktować 90 mln zł i środki, które zostały wypłacone w ubiegłym roku tj. 105 mln zł. To są też 

niezwykle ważne projekty, przypomnę w ubiegłym roku z wielkim powodzeniem był realizowany projekt 

Lubuski Przedsiębiorca. Były to środki finansowe na założenie własnej firmy, to działanie cieszyło się 

największym powodzeniem. W ubiegłym roku oprócz tych zadań inwestycyjnych, majątkowych w tym 

największym w historii województwa zakresie, to jest ten czas kiedy naprawdę mamy najwięcej 

inwestycji i pragnę podkreślić, że najwięcej w Polsce. To w regionie lubuskim taka jest ocena 

Ministerstwa Rozwoju Regionalnego. Mamy najlepsze efekty wdrażania polityki spójności. Najwyższą 

dynamikę wzrostu inwestycji, zatrudnienia i wzrostu PKB. Taką ocenę w tym roku w marcu opublikowało 

Ministerstwo Rozwoju Regionalnego. Ocena ta była wykonana przez trzy firmy niezależne. Te trzy firmy 

niezależne od siebie jednoznacznie wskazały, że to region lubuski najefektywniej wykorzystuje środki 

unijne. Widzimy to z resztą gołym okiem u nas w regionie jak wiele się dzieje, jak wiele inwestycji jest 

realizowanych. Musimy być przygotowani programowo bardzo mocno do następnego okresu. Stąd też  



w ubiegłym roku bardzo dużo prac było rozpoczętych. W tym roku kończą się, niektóre się już 

zakończyły w zakresie programowania strategicznego. Bardzo intensywne prace nad strategią rozwoju 

regionu poparte konsultacjami w powiatach. Obecnie czekamy już tylko na opinię ekspercką. Jest 

gotowa ocena oddziaływania strategii na rozwój regionu. Niedługo będziemy mogli zakończyć już to 

procedowanie. Został również zakończony proces prac nad planem, aktualizacją Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego. Dokument został w tym roku przyjęty. Trwało to postępowanie 

dosyć długo, wiem, że opozycja krytykuje te prace. Proszę Państwa, ważne jest to, że dokument jest 

przyjęty, natomiast jego aktualizacja jest niezbędna. Te prace trwały zbyt długo, przyznaję, ale nam 

udało się w tej kadencji zakończyć te prace z powodzeniem w dobrym czasie. Jest to niezbędne do 

przygotowania programów operacyjnych do następnego okresu programowania. Zarząd powołał już 

zespoły, które pracują nad programami operacyjnymi. W ubiegłym tygodniu odbyła się bardzo ważna 

konferencja w Krakowie na ten temat z udziałem 500 przedstawicieli regionów Unii Europejskiej, gdzie 

wyraźnie chcę Państwu przekazać to najważniejsze przesłanie. Wskazano, przynajmniej na tym etapie 

negocjowania przyszłości, polityki spójności i polityki innowacyjnej. Przyszłość, 2014-2020 to projekty 

innowacyjne, polityka innowacyjności, projekty badawcze i rozwojowe dostaną 38% całej kasy,  

a regiony będą miały kluczowe, centralne znaczenie dla rozwoju gospodarczego krajów Unii 

Europejskiej. W regionach będzie ta decyzyjność i to w regionach musimy być przygotowani, stąd też te 

prace bardzo mocno pilnujemy i one są w tym roku już finalizowane. Omawiając budżet warto wskazać, 

że zarówno nasze Komisje Sejmiku, jak i Regionalna Izba Obrachunkowa oceniły pozytywnie 

wykonanie budżetu. Oczywiście mogą być pewne zastrzeżenia, ale myślę, że nie do liczb. O liczby 

poproszę jeszcze Panią Skarbnik, bo taką mamy procedurę na budżetem. Jeżeli będą jeszcze Państwa 

pytania, czy też wystąpienia klubowe to oczywiście odpowiem jak tylko Pan Przewodniczący pozwoli. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

mamy Panią Skarbnik, Józefę Chalecką. Zapraszamy.  

 

Skarbnik Województwa Lubuskiego Józefa Chalecka: Panie Przewodniczący. Wysoki Sejmiku. 

Szanowni Państwo. Cóż ja mogę tutaj dodać więcej, a mianowicie wykonane wskaźniki do dochodów  

i wydatków  budżetu województwa oraz poziom deficytu budżetowego za 2011 rok są zadowalające  

z punktu widzenia równowagi finansowej i bezpieczeństwa dla finansów publicznych województwa.  

W roku 2011 deficyt budżetu jako różnica między dochodami, a wydatkami wyniósł 3 mln 752 tys. zł na 

planowany 37 mln 555 tys. zł. Łączna kwota spłat kredytu wraz z odsetkami do wykonanych dochodów 

2011 roku wyniosła 263 tys. zł na ustawowe 15%. Łączna kwota długu do wykonanych dochodów za 



2011 rok wynosi 4138 na ustawowy wskaźnik 60%. Plan dochodów jak już Pani Marszałek wspomniała 

wykonaliśmy w 95%, wydatków 89%. Dokładnie Państwu referowałam dochody, wydatki  

i strukturę na komisjach. W związku z powyższym proszę Wysoki Sejmik o przyjęcie sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2011 rok.   

Prezentacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Sprawozdanie finansowe stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo, przystępujemy do dalszej części obrad. O odczytanie Uchwały nr 256/2012 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 26 kwietnia 2012 r. w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Województwa Lubuskiego za 2011 rok., 

proszę Pana Tadeusza Ardellego, Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego, Tadeusz Ardelli odczytał treść Uchwały  

nr 256/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 26 kwietnia 

2012 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Województwa 

Lubuskiego za 2011 rok.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie sprawozdania finansowego Województwa Lubuskiego, proszę Panią Skarbnik, Józefę 

Chalecką.  

  

Skarbnik Województwa Lubuskiego Józefa Chalecka: Sprawozdanie Finansowe Województwa 

Lubuskiego składa się z bilansu z wykonania budżetu Województwa Lubuskiego sporządzonego na 

dzień 31 grudnia 2011 roku. Łącznego bilansu jednostek budżetowych i samorządowego zakładu 

budżetowego sporządzonego na dzień 31 grudnia 2011 roku, na który składa się bilanse: Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze, Lubuskiego Zarządu Melioracji 

Urządzeń Wodnych w Zielonej Górze, Melioracji Lubuskiej w Gorzowie Wielkopolskim, Wojewódzkiego 

Biura Geodezji i Terenów Rolnych w Zielonej Górze, Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze, 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Zielonej Górze, Zespołu Parków Krajobrazowych w Gorzowie 

Wielkopolskim, Wojewódzkiego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Zielonej Górze, 

jednostek oświatowych tj. Pedagogiczna Biblioteka Wojewódzka w Zielonej Górze, Medyczne Studium 

Zawodowe w Zielonej Górze, Medyczne Studium Zawodowe w Gorzowie Wielkopolskim, 

Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Zaborze, Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego  



w Babimoście, Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Zielonej Górze, Wojewódzkiego Ośrodka 

Metodycznego w Gorzowie Wielkopolskim, jednostek ochrony zdrowia tj. Wojewódzkiego Ośrodka 

Medycyny Pracy w Gorzowie Wielkopolskim i Zielonej Górze oraz Samorządowego Zakładu 

Budżetowego jakim jest Wojewódzki Ośrodek Sportu i Rekreacji w Drzonkowie. Także, łącznego 

Rachunku Zysków i Strat sporządzanego na dzień 31 grudnia 2011 roku,  w/w jednostek budżetowych  

i samorządowego zakładu budżetowego, a także łącznego zestawienia zmian funduszu jednostki 

sporządzonego na dzień 31 grudnia 2011 roku w/w jednostek budżetowych i samorządowego zakładu 

budżetowego. Sprawozdanie finansowe Województwa Lubuskiego jest ewidencyjnym, księgowym  

odzwierciedleniem wykonania budżetu województwa lubuskiego za 2011 rok. Stosownie do przepisu 

zawartego w ustawie o finansach publicznych podlega badaniu przez biegłego rewidenta sprawozdanie 

finansowe Województwa Lubuskiego i taki wymóg został spełniony. Wynik z przeprowadzonego 

badania wyrażony został w opinii biegłego niezależnego rewidenta z dnia 27 kwietnia 2012 roku, 

będącej opinią pozytywną wskazującą iż, sprawozdanie finansowe we wszystkich istotnych aspektach 

przedstawia rzetelnie i jasno informacje istotne dla oceny sytuacji majątkowej i finansowej jednostki na 

dzień 31 grudnia 2011 roku. Zostało sporządzone zgodnie z wymagającymi zastosowaniami i zasadami, 

polityką rachunkowości oraz na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg rachunkowych. Jest zgodne  

z wpływającymi na treść sprawozdania finansowego przepisami prawa i postanowieniami statutu 

województwa lubuskiego. W związku z powyższym proszę Wysoki Sejmik o przyjęcie sprawozdania 

finansowego za 2011 rok i udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo Pani 

Skarbnik. O odczytanie opinii niezależnego biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego 

Województwa Lubuskiego proszę Pana Tadeusza Ardellego, Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego. Proszę.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego, Tadeusz Ardelli odczytał treść Opinii 

niezależnego biegłego rewidenta dla Sejmiku i Zarządu Województwa Lubuskiego z badania 

sprawozdania finansowego Województwa Lubuskiego. 

Opinia niezależnego biegłego rewidenta stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie informacji o stanie mienia Województwa Lubuskiego proszę Pana Romana Bąka, 

Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. 

Proszę Panie dyrektorze.  

 



Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego: 

Panie Przewodniczący. Pani Marszałek. Panie i Panowie Radni. Nie wiem, czy mam cały dokument 

omawiać z tymi cyframi, bo jest dosyć szczegółowy i był omawiany na komisjach.  

Informacja o stanie mienia Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy Radni mają pytania do 

sprawozdania? Z tym, że proszę syntetycznie przedstawić jego zawartość i ostateczne wnioski.  

 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego: 

Ogólna wartość mienia Województwa Lubuskiego na dzień 31 grudnia 2011 roku wynosiła 3 mld  

505 mln 984 tys zł, w tym nieruchomości gruntowe o wartości 297 mln 965 tys zł. Budynki  

i budowle – 3 mld 207 mln 125 tys 944 zł. Największą wartość posiadają budowle będące w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich. Jest to wartość 2 mln 802 mln 902 tys. zł.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo Panie 

dyrektorze. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do tego materiału? Nie widzę. Materiał jest 

powszechnie dostępny. Wobec tego dziękuję Panie dyrektorze. Proszę o przedstawienie opinii  

i wniosków komisyjnych Województwa Lubuskiego. Może po kolei. Opinia Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa, Pan Robert Paluch.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Robert Paluch: Pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Czesław 

Fiedorowicz, Komisja Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej.  

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Pan Zbigniew Kołodziej.   

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Zbigniew Kołodziej: Komisja zapoznała 

się z projektem i przyjęła większością głosów 5 za, 1 wstrzymujący się. Jeszcze chciałem dwa zdania 

dołożyć jeśli chodzi o wykonanie budżetu. Jeśli chodzi o melioracje i przez Zarząd Melioracji i porównać 

go do roku 2010 czyli na konserwację i utrzymanie w roku 2010 było 9 mln.  W tym roku za 2011 było 

ponad 24 mln. Usuwanie skutków powodzi było w tamtym roku 12,9 mln. W 2011 ponad 21 mln  



i inwestycje PROW, LRPO i inne. W tamtym roku było 54 mln, a za 2011 -  96 mln czyli wyraźna 

tendencja jest zwyżkowa jeśli chodzi o utrzymanie melioracji. I to jest bardzo widoczne w terenie.  

Z czego jesteśmy bardzo wdzięczni. Dziękuję bardzo.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Nie 

utoniemy. Proszę Pani Bożena Osińska Przewodnicząca Komisji Zdrowia.    

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska:  Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Edward 

Fedko Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej.      

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa Edward Fedko:   

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję i Pan Mirosław 

Marcinkiewicz Komisja Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załączniki nr 18 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

O przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok 

oraz informacji o stanie mienia Województwa Lubuskiego proszę Pana Zbigniewa Kościka 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Kościk: Opinia jest pozytywna i wniosek o udzielenie 

absolutorium dla Zarządu Województwa za wykonanie budżetu w 2011 roku. Dziękuję.  

Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa bo są dwie,  

także po raz drugi proszę Pana Zbigniewa Kościka Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Kościk: Wyprzedziłem Pana Przewodniczącego, bo 

to właśnie był wniosek Komisji Rewizyjnej.     

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Może powtórzymy to ze 

względów proceduralnych, żeby nie było żadnych wątpliwości Panie Radny. O przedstawienie opinii 

Komisji Rewizyjnej dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok oraz informacji o stanie 

mienia Województwa Lubuskiego proszę Pana Zbigniewa Kościka Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Kościk: Opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo i drugi 

wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Kościk: Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie 

absolutorium dla Zarządu Województwa Lubuskiego.       

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Czyli wniosek jest 

pozytywny, tak? 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Kościk: Wniosek jest pozytywny. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dobrze. Dziękuję.  

O odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Lubuskiego o udzielenie 

absolutorium dla Zarządu Województwa Lubuskiego z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok proszę 

Pana Tadeusza Ardellego, Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli odczytał treść Uchwały nr 363 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 25 maja 2012 roku w 

sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Lubuskiego  

o udzielenie absolutorium dla Zarządu Województwa Lubuskiego z tytułu wykonania budżetu za 2011 

rok.    

Uchwała nr 363/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 

25 maja 2012 roku stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To wszystko, tak. Dziękuję 

bardzo. Czy są wystąpienia Klubowe? Proszę Pani Elżbieta Płonka jako pierwsza i Pan Edward Fedko 

jako drugi. 



Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Pani Marszałek, Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo punkt widzenia zależy od punktu siedzenia. Jest to taki dzień w roku kiedy możemy 

powiedzieć co nam się nie podoba bez konsekwencji takich, że nie macie racji. Opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej to ocena budżetu przede wszystkim pod względem formalno-prawnym. Mamy także 

drugi dokument opinię biegłego rewidenta do sprawozdania finansowego i także pod względem przede 

wszystkim legalnym, czyli zgodności z prawem i z ustawami, ale my nie jesteśmy tu na sali obecni tylko 

od oceniania poprawności rachunkowej. Bo dawno musielibyśmy podjąć inne decyzje, ale my mamy 

także prawo ocenić sposób realizowania budżetu, a także politykę Zarządu. Prowadzoną przez ten rok, 

który oceniamy. Chociaż już w badaniu biegłego rewidenta widać, że zyski bilansowe na koniec roku są 

znacznie mniejsze w porównaniu z początkiem roku 2011. Dług jest spory 203 mln to prawie 41% 

dochodów. Deficyt co prawda jest 10 razy mniejszy niż planowany, ale to z powodu zmniejszenia 

zdecydowanie wydatków w stosunku do planów, a także uratował nas w jakimś sensie kredyt 

zaciągnięty w banku, 35 milionowy jak to Pani Marszałek powiedziała na dobry start w roku 2012. Rok 

2011 był wyraźnie gorszy dla inwestycji, ale za to obfitszy w kosztowne wieloletnie decyzje, których tak 

naprawdę realizacji jeszcze nie jesteśmy w stanie przewidzieć, a niektóre mimo zadowolenia np. 

przewozy regionalne niestety nie są tak sprawne i jest ograniczenie ilości i jakości. Uważamy, że zbyt 

dużo środków wydano na tzw. promocję województwa. Środki unijne wprawdzie zostały praktycznie  

w „lwiej części” rozdysponowane, a zatem mamy schłodzenie gospodarki w województwie  

i brak dochodów notoryczny ze sprzedaży mienia. Na dzisiejszej sesji oceniamy nie tylko wskaźniki 

zadłużenia krótko i  długoterminowe, ale właśnie przede wszystkim autorski Zarząd Pani Marszałek 

Polak. Bo i budżet 2011 roku to w pewnym sensie kontynuacja decyzji w poprzednim Zarządzie. Jak 

Lubuski Program Operacyjny i zarządzanie szpitalnymi długami, przecież to Pani Marszałek wtedy  

w poprzednim Zarządzie przez 4 lata za te dziedziny odpowiadała. W ciągu tej kadencji Pani Marszałek 

wymieniła już dwóch wicemarszałków. Obawiamy się, że częste zmiany w Zarządzie nie dają 

oczekiwanych efektów w pracy Zarządu. Mogą to być nieudane przetargi, może to być ślimaczenie się 

projektów, a zatem nie jesteśmy z tego powodu zadowoleni i domyślamy się, że mogą być inne 

podteksty wymiany osób w Zarządzie. Dlatego też mamy obawy o rozwój województwa. Pani Marszałek 

odpowiada za politykę kadrową w Urzędzie Marszałkowskim jak i w jednostkach ochrony zdrowia. 

Szczególnie widać to na Szpitalu Gorzowskim, którego Pani Marszałek nie broniła. Po raporcie NIK  

w 2009 roku i dlatego kredyt bankowy w Raiffeisen dziś kosztuje więcej. To także przyczyna wzrostu 

długów tego Szpitala. Ostatni raport NIK o zarządzaniu w Szpitalu Gorzowskim obciąża także i Panią 

Marszałek i Zarząd. Problem zadłużenia szpitali narasta, a polityka kadrowa nie zmienia tego problemu 

na lepsze. Nie możemy pominąć kłopotów, problemów związanych ze zmianą Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Województwa, z którego to powodu nastąpiło skłócenie samorządów, bo z tego 



powodu także nastąpiło skłócenie północy i południa. Koszty związane z wykonaniem tego planu, tego 

projektu są na tyle duże, że został skierowany do NIK wniosek o zbadanie gospodarności Zarządu  

w związku z wydatkami i okolicznościami dotyczącymi zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego. Jeżeli w 2013 będziemy pokrywać ujemne wyniki finansowe szpitali, przy wzrastającym 

zadłużeniu. Będzie to problem nie do pokonania przez samorząd województwa. Drugi raz nie zdarzy 

nam się taka sytuacja, że mogliśmy dźwignąć topiące się szpitale jak rok 2007 ratowanie ich i nas 

samych z zadłużenia. Biorąc te uwarunkowania pod uwagę źle oceniamy autorski Zarząd Pani 

Marszałek Polak i dlatego Klub Radnych PiS będzie głosował przeciw udzieleniu absolutorium pod 

rygorem dyscypliny. Dziękuję bardzo.      

Wystąpienie radnych Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Edward Fedko Przewodniczący Klubu Radnych SLD.  

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Szanowny Panie Przewodniczący, Pani 

Marszałek, Wysoki Sejmiku, Szanowni Państwo. Realizacja budżetu województwa lubuskiego w roku 

2011 przebiegała w warunkach trwającego w dalszym ciągu spowolnienia gospodarczego na świecie,  

w Europie, w Polsce, w regionie. Taka sytuacja niewątpliwie miała wpływ na kształt i wykonanie budżetu 

województwa lubuskiego zarówno w zakresie planowanych przychodów jak i planowanych wydatków. 

Budżet roku 2011 wprawdzie uwzględniał podstawowe założenia rozwoju gospodarczego, wynikające  

z dokumentów strategicznych Wieloletniego Planu Inwestycyjnego oraz z zadań rocznych, ale był 

wielokrotnie w trakcie roku zmieniany stąd też w układzie prezentowanych w sprawozdaniach cyfr jego 

realizacja jest prawidłowa. Potwierdzają to pozytywne opinie RIO, Komisji Budżetowej, Komisji 

Rewizyjnej Sejmiku oraz niezależnego biegłego rewidenta. Na kształt uzyskanych wskaźników miały 

również wpływ warunki obiektywne jak i subiektywne. Tradycyjnie już przeszacowano po raz kolejny 

wpływy z tytułu planowanego zbycia majątku, w tym obiektów poszpitalnych w Gorzowie. Mam nadzieję, 

że sytuacja się nie powtórzy bowiem obiekty te zostały przekazane na rzecz miasta. Nie uzyskano 

założonych wpływów z tytułu udziału w podatkach CIT, PIT co oznacza stagnację w rozwoju i wzrost 

bezrobocia. Niepokojąco niski był poziom dofinansowania służby zdrowia w ubiegłym roku, w tym 

nakłady inwestycyjne na szpitale wojewódzkie. Z każdym rokiem zmieniają się wydatki na inwestycje 

drogowe. W ubiegłym roku łączne wydatki Zarządu Dróg wyniosły 112 mln złotych, ale na zadania 

bezpośrednio inwestycyjne wydano niecałe 70 mln złotych. Przy tak niskim poziomie środków na 

budowę, remonty i modernizacje dróg wojewódzkich będzie następował oczywisty proces ich dalszej 

degradacji. Przypomnę, że w latach poprzednich wydatki bezpośrednie inwestycyjne wynosiły ponad 

115 mln złotych. Mimo wielu krytycznych uwag związanych z funkcjonowaniem Zarządu. Pamiętamy 



jako Klub o tym, że udzielenie absolutorium oznacza stwierdzenie prawidłowości działania finansowego 

organu wykonawczego jakim jest Zarząd Województwa w określonym przedziale czasowym, a z 

formalnego punktu widzenia w tym względzie no nie możemy stwierdzić nieprawidłowości. Sesja 

absolutoryjna to również możliwość dokonania oceny funkcjonowania organu wykonawczego za okres 

minionego roku. Wskazanie osiągnięć, ale również skierowanie krytycznych uwag w stosunku do 

podejmowanych działań. Niewątpliwie pozytywnie należy ocenić działania Zarządu w następujących 

obszarach: po pierwsze sprawnego zarządzania środkami unijnymi zarówno w ramach Lubuskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego, Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich czy Europejskiego 

Funduszu Społecznego. Mimo bardzo skomplikowanych procedur i zawiłości biurokratycznych 

szczególnie przy aplikacji programów PROW i EFS zauważalny jest widoczny postęp w kontekście 

kontraktacji jak i rozliczeniu projektów współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej. Dobra 

realizacja LRPO spowodowała przyznanie województwu bonusu w ramach Krajowej Rezerwy 

Wykonania w wysokości ponad 52 mln euro. Szkoda tylko, że z tej puli środków niewiele mogą 

skorzystać samorządy lokalne bowiem nie przewidziano możliwości dofinansowania lokalnych zadań  

w obszarze oświaty, czy pomocy społecznej natomiast dobrą decyzją jest wydzielenie w działaniu 3.2  

50% przewidzianych środków na termomodernizację obiektów oświatowych. Bodajże w tym miesiącu 

będzie ogłoszony jeszcze nabór. Pozytywnie oceniamy reaktywowanie połączeń lotniczych z lotniska 

Zielona Góra w Babimoście mimo, że nie dopilnowano wszystkich formalności w zakresie wyłonienia 

przewoźnika w otwartym nieograniczonym przetargu co spowodowało pewne przejściowe perturbacje.  

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że deficyt budżetowy wynosi 3,7 mln i rzeczywiście jest 

zdecydowanie niższy niż planowano. Oznacza to, że Zarząd był oszczędny, ale również oznacza to, że 

nie wykonano wielu zadań w zakresie najpilniejszych potrzeb dotyczących obszarów opieki zdrowotnej, 

infrastruktury drogowej, transportowej, w ochronie środowiska i tym podobnie. O wiele dłuższa jest lista 

krytycznych uwag do funkcjonowania Zarządu Województwa i podejmowanych decyzji. I tak 

najistotniejsza sprawa to głęboka bo dwukrotna zmiana składu Zarządu. Świadcząca o małej stabilizacji 

organu wykonawczego naszego samorządu, ale również o braku doświadczonej i sprawnej w działaniu 

ustabilizowanej kadry głównego koalicjanta potrafiącej skutecznie zarządzać województwem w wielu 

obszarach działania. Kolejną tą negatywną oceną jest niezrozumiała często pokrętna politycznie 

uwarunkowana granicząca z nepotyzmem polityka kadrowa. Karuzela stanowisk zapoczątkowana 

została zwolnieniem dyrektorów dwóch departamentów Urzędu Marszałkowskiego kojarzonych ze 

środowiskiem lewicy. Odwołanie wieloletniego, doświadczonego i kompetentnego zastępcy dyrektora 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy i powołanie w jego miejsce osoby nie posiadającej uprawnień do 

zajmowania stanowiska, współudziałowca spółki, której właścicielem był wicemarszałek. Znana była 

sprawa na początek ubiegłego roku. Nominacja była na tyle niefortunna, że po krótkim okresie czasu 



nastąpiły kolejne zmiany na tym stanowisku. Powołanie na stanowisko kierownika Wydziału 

Zamiejscowego Urzędu Marszałkowskiego z siedzibą w Gorzowie osoby niedoświadczonej, ale 

skoligaconej z ważną osobą z kręgów kierownictwa regionalnej struktury Platformy Obywatelskiej 

również o tym mówiliśmy podczas obrad Sejmiku. Mimo zdecydowanego wygrania konkursu przez 

jednego z kandydatów, notabene dotychczasowego dyrektora Szpitala Wojewódzkiego w Zielonej 

Górze Zarząd czynił dziwne uniki i stawiał kolejne warunki kandydatowi. Dopiero zdecydowane 

stanowisko m.in. naszego Klubu doprowadziło do ostatecznego podpisania umowy.  Wiele zamieszania 

wywołała i wywołuje sytuacja w Szpitalu Wojewódzkim w Gorzowie. Długi szpitala w wyniku 

podejmowanych działań restrukturyzacyjnych miały maleć niestety nadal rosną. Ponadto dyrektor tego 

Szpitala podjął decyzję o dodatkowym zobowiązaniu w wysokości 10 mln złotych bez zgody organu 

prowadzącego. Dopiero w wyniku zdecydowanych interwencji opozycyjnych klubów Zarząd 

Województwa nałożył karę finansową na dyrektora Szpitala. Sprawą tą jak tutaj dzisiaj było mówione 

zajęła się Najwyższa Izba Kontroli, która w swoim raporcie potwierdziła złamanie dyscypliny finansów 

publicznych. Kolejna sprawa to brak dostatecznej kontroli Zarządu Województwa nad działalnością 

Szpitala w Obrzycach doprowadziło to do tego, że dyrektor placówki bezprawnie zadysponował kwotę 

1,3 mln przypisaną Zakładowemu Funduszowi Socjalnemu. Zarząd powinien zwracać szczególną 

uwagę na podejmowane przez tegoż dyrektora decyzje zważywszy na fakt, że dyrektor tej placówki za 

podobne niezgodne z prawem działanie został odwołany z funkcji dyrektora szpitala powiatowego  

w Drezdenku. Wiele emocji w ubiegłym roku towarzyszyło pracami nad zmianami Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego. Prace nad tym niezwykle istotnym  

z punktu widzenia rozwoju regionu dokumentem ciągnęły się przez wiele lat, a jego koszty są bardzo 

wysokie. W efekcie Plan ostatecznie został przyjęty w tym roku, ale będzie wymagał szybkiej 

aktualizacji bowiem cele strategiczne jakie zapisano w Planie w momencie nowelizacji strategii 

województwa, a stanie się to jeszcze najprawdopodobniej w tym roku będą nieaktualne. Stąd też trzeba 

będzie wszcząć procedurę zmian w Planie Zagospodarowania Przestrzennego Województwa 

Lubuskiego co spowoduje dodatkowe wydatki w budżecie tegorocznym i w latach pewno przyszłych. 

Zarząd Województwa w rok 2011 po raz kolejny podjął niezrozumiałą dla naszego Klubu decyzję 

dotyczącą zmniejszenia poziomu dofinansowania budowy boisk sportowych w ramach programu „Moje 

boisko Orlik 2012”. Odnieśliśmy wrażenie przy ustalaniu budżetu na rok 2012, że w tej kwestii doszliśmy 

do porozumienia gwarantując środki w budżecie na poziomie dofinansowania do 33% wartości 

inwestycji nie więcej jednak niż 300 tys. złotych. Niestety Zarząd nie dotrzymał obietnicy, a efektem 

zmniejszenia dofinansowania budowy boisk jest realizacja tylko 9 obiektów na terenie województwa. 

W poprzednich latach, w pierwszych latach realizowaliśmy ich ponad 20 w każdym roku. Podobna 

sytuacja dotyczy dofinansowania rewitalizacji obiektów zabytkowych wpisanych do Rejestru Lubuskiego 



Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. W budżecie województwa lubuskiego na rok 2012 wpisano 

łącznie kwotę na ten cel wynoszącą 1 mln złotych. Z tego kwota zasadnicza 500 tys. i 500 w rezerwie 

celowej.  Jednak ostatecznie przeznaczona została kwota tylko 500 tys. złotych. Niemniej jednak tak jak 

zaznaczyłem na początku swojego wystąpienia absolutorium oznacza stwierdzenie prawidłowości 

działania finansowego organu wykonawczego jakim jest Zarząd Województwa w określonym przedziale 

czasowym. W związku z tym Klub Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej jako Klub opozycyjny,  

a jednocześnie biorący odpowiedzialność za rozwój regionu daje swoim członkom swobodę głosowania 

w sprawie udzielenia Zarządowi Województwa Lubuskiego absolutorium za rok 2011 z nadzieją, że 

obecna koalicja wyrazi większą wolę współpracy z klubami opozycyjnymi w strategicznych dla naszego 

regionu sprawach. Czego Pani,  Pani Marszałek i nam jako członkom klubu opozycyjnego serdecznie 

życzę. Dziękuję bardzo.  

Wystąpienie radnych Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo Panie 

Przewodniczący. Proszę bardzo Pan Czesław Fiedorowicz.   

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz:  Pani Marszałek, Panie Przewodniczący, 

Wysoki Sejmiku tempo piłkarskie skłania do przyspieszenia chociaż w piłce nożnej czasami też trzeba 

przetrzymać piłkę by strzelić gola. Budżet 2011 roku, który przyjmowaliśmy jako pierwszy przez ten 

Sejmik. Pamiętamy był przygotowany zasadniczo przez koalicję SLD, PO, PSL. W niewielkim stopniu 

skorygowaliśmy ten budżet bo wybory odbyły się na tyle późno, że nie było czasu na to by był to 

zupełnie autorski budżet tego Zarządu.  Zarządu, który mimo zarzutów o niestabilność w składzie 

Elżbieta Polak, Maciej Szykuła i Stanisław Tomczyszyn trwa do dzisiaj. Są nowi członkowie Zarządu  

w tej nomenklaturze piłkarskiej wszyscy mieliśmy zastrzeżenie, że Smuda nie wpuścił świeżej krwi. Pani 

Polak wpuściła świeżą krew do tego składu. I niby rzeczywiście nie jest istotną ocena tych kwestii 

finansowych szczegółowych, ale jednak nie można nie uwzględnić tego, że wszystkie opinie dotyczące 

wykonania budżetu i opinie zewnętrzne są pozytywne. To powód do radości i satysfakcji dla całego 

województwa. Wszystko co dotyczy tej rzeczywiście obiektywnej oceny wykonania budżetu i zadań ma 

potwierdzenie w faktach, które przytoczyła Pani Marszałek, a więc mówiła o tym jak jest oceniane 

województwo lubuskie na tle innych w wielu wskaźnikach. Nie chcę tutaj przyłączać się do chóru 

pochwał dla wykonania zadań w zakresie funduszy unijnych, ale nie możemy tego faktu pominąć. 

Rzeczywiście województwo lubuskie na tym tle poprzez wieloletnią pracę wielu ludzi, wielu spośród tych 

jest tutaj, kontynuuje ten wysoki poziom racjonalnego, mądrego szybkiego wykorzystania pieniędzy stąd 

też premie za to otrzymujemy. Niewątpliwie wszystkie oceny zewnętrzne dotyczące województwa 



lubuskiego mówią o tym, że to małe województwo nieźle sobie radzi w rywalizacji z wielkimi rekinami. 

Jest taka a nie inna polityka finansowa państwa, która nie daje możliwości rozwijania województwom 

takich skrzydeł jak to jest być może w innych regionach w Europie. Przypomnę jednak koleżankom  

i kolegom, że nasze sąsiednie landy niemieckie są zadłużone na wielokrotność swoich budżetów  

w miliardach euro i tam nie ma wzywania strażaków na gaszenie pożaru finansowego. Zatem musimy 

powiedzieć o tym, że trzymamy w ryzach te finanse budżetu województwa lubuskiego. Oczywiście na 

wstępie zatem chcę przyłączyć do słów podziękowań Pani Marszałek, wszystkim członkom Zarządu  

i pracownikom Urzędu bo tak naprawdę Państwo tą trudną pracą składacie się na ten dobry efekt  

i rzeczywiście czy ktoś Panie Przewodniczący Fedko może postawić taki zarzut, że Marek Kamiński, 

który jest nowym dyrektorem departamentu jest fachowcem, któremu można przypiąć łatkę. Otóż  

w każdej partii są tacy fachowcy, którzy swoją dotychczasową pracą dowodzą tego, że oni na tych 

stanowiskach być powinni, a środki wydane z Europejskiego Funduszu Społecznego to, że w ubiegłym 

roku właśnie 2011 blisko 1000 projektów zatwierdzono, że nastąpiło uporządkowanie, przyspieszenie 

wydawania środków EFS to jest zasługa też zmian, które zaszły i dobrego nadzorowania przez Pana 

Marszałka Macieja Szykułę. Rzeczywiście Lubuski Regionalny Program Operacyjny stał się bardzo 

popularnym w całym kraju, ale doceńmy też to i rzadko mówimy o tych programach rolnych. Nie 

dlatego, że jestem z partią, która jest kojarzona z tym właśnie, tą częścią naszej polskiej społeczności, 

ale dlatego, że rzeczywiście w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich nie tylko wykonaliśmy, 

zrealizowaliśmy wiele zadań, ale zwróćcie Państwo uwagę, że wszelkie kontrole dotyczące realizacji 

tych zadań nie stwierdzają żadnych uchybień i że  rzeczywiście w roku ubiegłym uchwaliliśmy 10 letni 

program dotyczący ochrony przeciwpowodziowej i o jego realizacji już dzisiaj słyszeliśmy. I to są fakty, 

które nas wszystkich zachęcają pozytywnie do tego, że radzimy sobie w tych trudnych okolicznościach. 

Szanowni Państwo nikt z moich przedmówców tego nie powiedział, ale wydaje mi się, że warto zwrócić 

uwagę na wielki sukces jaki odnosimy w Drzonkowie. Niedługo będziemy świętować tam nasze Dni 

Województwa Lubuskiego, ale rzeczywiście Drzonków jest tą naszą perłą i miejscem dumy rzeczywiście 

i tak  wszyscy oceniają zewnętrznie i też pewnej ciągłości mądrych decyzji, które skutkują naprawdę 

dynamicznym rozwojem tej lubuskiej czy tej polskiej nawet Mekki sportu.  Mamy tutaj różnicę poglądów 

dotyczących tego jak należy wydatkować pieniądze w infrastrukturę sportową. Ja dostarczę Panu 

Przewodniczącemu książkę wydaną przez Brandenburgię, która pokazała jakie boiska, w czym się 

szczyci. Takimi mini boiskami, taka jedna czwarta naszego Orlika. Bo Brandenburgii nie stać, na takie 

Orliki nawet. Otóż oczywiście w dalszym ciągu przypominam, że są takie gminy, które w dalszym ciągu 

nie mają tego rodzaju Orlików, a zatem my musimy szukać racjonalnych kroków i kierować się  

w kierunku innych wydatków inwestycyjnych. Orlików chyba mamy już pełne nasycenie, nie tylko  

w województwie lubuskim, ale w całej Polsce. Szanowni Państwo myślę, że rok ubiegły to też jest rok 



dobrych inwestycji kulturalnych tzn. myślę, że są takie osoby na tej sali, które nie widziały jednak 

Muzeum im. Dekerta w Gorzowie. To jest prawdziwa perła kultury i bardzo dobrze, że w ubiegłym roku 

to zadanie zostało zakończone. Przyłączamy się do tych głosów, które mówią krytycznie  

o wydatkowaniu pieniędzy publicznych na wskazane cele. Mówiliśmy o tym i chętnie jesteśmy 

zainteresowani, czy jesteśmy zainteresowani racjonalnością wydatków na uchwalenie Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego chociaż oczywiście wydaje mi się, że tu jest adres do naszych 

posłów i cieszę się, że koledzy są tutaj. Bo jest coś na rzeczy. Czy rzeczywiście plany 

zagospodarowania przestrzennego powinni uchwalać tylko architekci. Bo większość błędów, którą 

dostrzegaliśmy w tych planach wynika z nierzetelności takiej urzędniczej. Czy rzeczywiście 

ograniczanie tych przetargów tylko dla środowisk architektów jest rzeczywiście niezbyt daleko 

posuniętym ograniczeniem. Windujemy koszty przez to bo architektów jest mało, a niestety rzeczywiście 

efekty są takie małe. Rzeczywiście czas upływa ja mam jednak świadomość tego, że rzeczywiście ta 

debata przebiega raz w roku. W drogach przyłączam się do słów zachwytu nad wszystkimi drogami, 

nad koleją, ale powtórzę pytanie, które zadaje wielokrotnie Pani Radna Barbara Kucharska. Dlaczego 

skoro w poprzednich latach wpisano zadanie inwestycyjne dotyczące obwodnicy Drezdenka, one były 

przyjęte. Zapisane jako zadania do wykonania do 2015 roku nie ma ich dzisiaj. Nie do końca znam 

odpowiedzi, które zadania w trakcie roku zmieniają swoje miejsce i są zastępowane innymi. Wydaje mi 

się, że dla pewnej ciągłości a też dla komunikacji ze społecznością naszego województwa taki plan 

musi mieć silne utrwalenie, a każda zmiana musi być zrozumiana przez każdego radnego. Na koniec 

powiem tylko tyle Panie Marszałku Fedko. Zdrowie w dalszym ciągu w Polsce jest finansowane przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia nie przez budżet województwa. Jeśli nawet jest nasz wpływ na zarządzanie 

przez kierowników no to taki, że Panie dyrektorze Taborski prosimy bardzo żeby Pan dobrze zarządzał 

pieniędzmi z NFZ. Nie przejmują województwa finansowania zadań inwestycyjnych z budżetu 

województwa bo taka jest konstrukcja prawa w Polsce. Zabiegi o środki unijne są w zasadzie jednym  

z głównych sposobów szukania środków, które są w gestii Marszałka. W związku z tym tam należy 

szukać odpowiedzialności. Raz jeszcze dziękuję bardzo za dobre wykonanie tego budżetu Klub 

Polskiego Stronnictwa Ludowego pozytywnie będzie głosował za przyjęciem sprawozdania i udzieleniu 

absolutorium dla Zarządu Województwa Lubuskiego. Dziękuję bardzo.    

Wystąpienie Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Tadeusz Pająk w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej.  

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk:  Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, Panie 

i Panowie Radni, zaproszeni goście. Dzisiejsza sesja poświęcona jest w głównej mierze jednemu 



najważniejszemu punktowi udzieleniem absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego za 2011 rok. 

Klub Radnych Platformy Obywatelskiej Sejmiku Województwa Lubuskiego wspierał i udzielał poparcia 

Zarządowi Województwa przez półtora roku obecnej kadencji. Zarządowi, którego przedstawiciele 

wywodzą się z dwóch partii politycznych tworzących rządzącą koalicję czyli Platformę Obywatelską  

i Polskie Stronnictwo Ludowe. Dzisiaj za chwilę też przyjmiemy sprawozdanie finansowe i udzielimy 

absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego. Nie będę przytaczał tutaj żadnych liczb ani 

wskaźników. Na ten temat już słyszeliśmy wielokrotnie na Komisjach Sejmiku rozmawialiśmy, 

dyskutowaliśmy, zadawaliśmy pytania. Prosiliśmy o wyjaśnienia Panią Skarbnik, przedstawicieli 

Zarządu i takie informacje wyczerpujące otrzymaliśmy. Chciałbym w tym miejscu podziękować 

przewodniczącemu Klubu Radnych Sejmiku Polskiego Stronnictwa Ludowego Czesławowi 

Fiedorowiczowi i całemu Klubowi za dotychczasową współpracę, również dziękuję wszystkim Radnym  

i przewodniczącym klubów radnych Sejmiku z Sojuszu Lewicy Demokratycznej i Prawa  

i Sprawiedliwości za dotychczasową współpracę i za to, że jesteście Państwo konstruktywną opozycją, 

a często i koalicją. Chciałbym podziękować również wszystkim dyrektorom departamentów i jednostek, 

a także wszystkim pracownikom za ich ciężką pracę i trud włożony tutaj, aby ten budżet był spięty. 

Pamiętajmy o tym, że wszyscy razem pracujemy dla tego województwa, dla naszego województwa 

lubuskiego. Na zakończenie dziękuję całemu Zarządowi na czele z Panią Marszałek Elżbietą Polak, 

dziękuję Pani Skarbnik, Pani Sekretarz za wykonaną wielką pracę. Klub Radnych Platformy 

Obywatelskiej udzieli absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego. Dziękuję bardzo.  

Wystąpienie Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa Radnych chce zabrać głos? Pani Marszałek, proszę.    

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, 

Dostojni Radni naprawdę nie chcę przedłużać, ale te słowa chciałabym również zadedykować naszemu 

trenerowi Smudzie. Wyznacznikiem rozwoju jest zdolność do zmian i to jest odpowiedź na pytanie 

zarówno SLD jak i PiS-u dlaczego były zmiany kadrowe. Proszę Państwa nieskończoność jest tak samo 

nie do zdobycia jak doskonałość, ale my zmierzamy do doskonałości stąd też droga jest jeszcze daleka 

może się niektórym wydawać, ale konieczna ponieważ to właśnie w nowej perspektywie innowacje, 

nowoczesne technologie, doskonałość to będzie cel strategiczny. Ponieważ niektóre uwagi muszę 

przyjąć z pokorą, bo cóż prawdziwa cnota krytyki się nie boi, ale pominę to może milczeniem natomiast 

co do niektórych muszę się odnieść ponieważ mijają się z prawdą. I to kieruję do Pani Przewodniczącej 

Klubu PiS Pani Płonki. Nikt tak nie szastał publicznymi pieniędzmi jak właśnie Pani Radna Płonka gdy 

pracowała w Zarządzie i udało jej się nie wiem w jaki sposób zmusić cały Sejmik, Zarząd do udzielenia 



pożyczki z budżetu województwa 85 mln dla Szpitala w Gorzowie Wielkopolskim bez programu 

restrukturyzacji, bez programu naprawczego, w ciemno. W ubiegłym roku my zaciągnęliśmy kredyt 35 

mln na bardzo preferencyjnych, korzystnych warunkach, inwestycyjny. Te pieniądze zainwestowaliśmy 

w wydatki majątkowe i to jest ten czas, gdzie trzeba inwestować. Z pełną odpowiedzialnością 

potwierdzam jeszcze raz, że była to dobra i potrzebna pożyczka. Niezbędna, nasze zadłużenie wynosi 

w tej chwili około 40% i inne regiony, gminy, samorządy mają znacznie już wyższe w tym okresie, bo za 

chwilę już nie będzie dochodów z tytułu środków unijnych. W 2014, 2015 już takich dochodów do 

budżetu nie będzie i wtedy będziemy mogli przygotowywać się do nowego okresu programowania,  

a teraz lubuskie znakomicie, bo najlepiej w Polsce wykorzystało ten czas inwestycyjny. To nie były 

pieniądze na przejedzenie, a potrzeb jest w naszym regionie bardzo dużo. Wzrost zadłużenia w Szpitalu 

w Gorzowie to nie jest zasługa Zarządu Województwa, bo to Zarząd Województwa wykonując swoje 

kompetencje w zakresie nadzoru natychmiast wykrył to nadużycie. To dyrekcja Szpitala bez zgody 

i wiedzy Zarządu zaciągnęła pożyczkę. My to ujawniliśmy bardzo szybko, w ciągu miesiąca  

i zatrzymaliśmy te patologiczne działania. Także to raczej nie jest błąd Zarządu, ale właśnie refleks. Bo 

problemy będą. Będą cały czas się różne problemy pojawiały, one są nieuniknione, ale to Zarząd 

Województwa wykazał właśnie zdolność do refleksu i natychmiastowych decyzji w celu rozwiązania tych 

problemów. Bo takie jest nasze zadanie. Taka jest nasza rola. Proszę Państwa działamy przejrzyście, 

otwarcie informując o wszystkich istotnych sprawach i w ten sposób będziemy prowadzić tą politykę 

przez cały czas, nie zamiatając żadnych spraw pod dywan. Chciałam jeszcze odnieść się do Krajowej 

Rezerwy Wykonania, bo Klub chyba SLD, tak, zarzucał, że nie są te środki skierowane do samorządów. 

Są skierowane, to jest 55 mln łącznie euro. Konkursy trwają w tej chwili i beneficjentami mogą być też 

samorządy, bo mogą ubiegać się o środki w zakresie termomodernizacji, są też wyższe uczelnie. Ta 

Krajowa Rezerwa została wynegocjowana już zgodnie z polityką spójności z ukierunkowaniem 2020. 

My w tej chwili skończyliśmy nabór już z Krajowej Rezerwy dla mikroprzedsiębiorstw. Przeznaczyliśmy 

na ten cel 24 mln i proszę Państwa na projekty badawcze, rozwojowe, nowoczesne technologie 

wpłynęły 24 wnioski na kwotę 10 mln . Jest trudność, tak i tego się musimy uczyć. Musimy się mocno 

przygotować do tej nowej perspektywy. Środki zaangażowane w wieloletnie współfinansowanie rozwoju 

Portu Lotniczego. Jest strategia rozwoju portu. To były trudne decyzje, ale widać jak bardzo potrzebne, 

bo już w tym roku wyraźnie widać tą dynamikę rozwoju portów regionalnych w całej Polsce. Wcześniej 

tego nie wiedzieliśmy. Teraz już wiemy, że to była dobra decyzja. Jesteśmy w sieci Portów 

Regionalnych. Lotniska są pełne, wzrost jest olbrzymi i ta dynamika również u nas będzie jeszcze 

większa. Także są to środki dobrze zainwestowane ponieważ dostępność komunikacyjna to jest 

podstawa do rozwoju gospodarczego każdego regionu. Tam gdzie nie ma Portu Lotniczego tam 

samorządy same za własne środki budują taką infrastrukturę, a my dostaliśmy od Państwa Polskiego za 



darmo. Słabe dokumenty strategiczne, przygotowanie Planu Zagospodarowania Przestrzennego. Tak 

przyznaję i mówiłam to od początku, że były błędy. Korygowaliśmy te błędy natychmiast. Bardzo 

dziękuję za współpracę w tym zakresie ponieważ Radni czytają te dokumenty i za to jestem również 

bardzo wdzięczna. Bo razem tworzymy warunki do inwestowania, do rozwoju dla regionu. Plan jest 

uchwalony i to, że będzie aktualizowany. Dynamiczne jest życie w tej chwili. Musimy być bardzo 

elastyczni, bardzo otwarci i natychmiast reagować na zmiany, które są również obiektywne. Są  

w otoczeniu. Orlików też sprostuję bo wybudowaliśmy nie 9, a 12.  Dziewięć  w tym roku jest 

zaplanowanych, ale to już Pan Przewodniczący Klubu PSL na ten temat więcej powiedział. I koniecznie 

jeszcze na temat funduszu na zabytki w ubiegłym roku. Muszę też odpowiedzieć ponieważ chodzi o 500 

tys. złotych, a my przeznaczyliśmy wiele milionów na ten cel właśnie. Na dziedzictwo kulturowe  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 40 znakomitych projektów zwłaszcza właśnie na 

obiekty sakralne. Szkoda więc wydawać z budżetu te środki, których jest tak niewiele. Nasz budżet to 

jest 500 mln, gdy wpłyną pieniądze unijne właśnie tu i teraz trzeba je zakontraktować, szybko rozliczyć  

i być przygotowanym do następnego rozdania. Proszę Państwa bardzo dziękuję za tą krytykę ponieważ 

bardzo często ja mówię te słowa do moich służb, do moich pracowników, a tu mam też wsparcie  

w Was. Taka krytyka publiczna, społeczna jest bardzo potrzebna. Teraz, gdy tak mało mamy własnych 

środków finansowych, gdy wciąż kryzys jest obecny, gdzie upadają firmy również w naszym regionie  

i mamy na to przykłady. Bardzo Państwu dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Proszę 

Pani Radna Płonka.  

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Ja bardzo proszę żeby Pani Marszałek mnie nie 

obrażała i nie mówiła, że ja szastałam publicznymi środkami. Bo uwierzyła chyba Pani w swoją wielkość 

i to jest obrażenie mnie. Ja nie szastałam i nie dysponowałam tymi środkami. Pani w tej chwili się 

zachowuje jak prokurator, a zatem bardzo proszę żeby te słowa Pani Marszałek zostały zapisane  

w protokole i ja będę się domagała rehabilitacji mojej osoby od Pani. Dziękuję.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy ktoś z Państwa 

Radnych chce zabrać głos. Pan Robert Paluch. Jeżeli mogę prosić to syntetycznie. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Bardzo króciutko nie będę się odnosił 

merytorycznie do budżetu dlatego, że dla mnie ten szlagier Anglia - Francja jest tak jak dla Państwa 

ważniejszy. Fajnie, że Pani Marszałek dostrzegła w końcu budującą rolę opozycji niemniej jednak 

sparafrazowała słowa Franciszka Smudy, że zdolność rozwoju to zdolność zmian. Polskim 

selekcjonerem jest Franciszek Smuda u Państwa kto jest selekcjonerem? 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

wobec tego, że nie widzę już więcej zapytań proponuję dalej przystąpić do obrad. Poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa 

Lubuskiego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Województwa Lubuskiego za 2011 rok druk nr 

254. Kto jest za podjęciem uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski?  

Za 22. Wstrzymało się 2, Przeciw 4.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Szanowni Państwo zanim podejmiemy uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego odczytam treść projektu tej uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu.   

Uchwała nr XXV/230/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa Lubuskiego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Województwa Lubuskiego za 2011 rok stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko odczytał treść projektu uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego – druk nr 260.     

Projekt uchwały stanowi załącznik nr  28  do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Po odczytaniu uchwały, 

projekt uchwały o udzieleniu absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego druk nr 260 poddaję 

pod głosowanie. Kto jest za proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony?  Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski?  

Za 22. Wstrzymało się 2. Przeciw 4.  

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Lubuskiego udzielił absolutorium Zarządowi Województwa 

Lubuskiego. Dziękuję bardzo. Mam jeszcze mały prezent, kwiaty dla Pani Marszałek.  

Uchwała  nr  XXV/231/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr  29 do protokołu.    

 

 

 



Do punktu 7. 

Sprawozdanie z realizacji „Strategii Polityki Społecznej Województwa Lubuskiego na lata 2005-

2013” w 2011 roku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Jest Pan Dyrektor. Czy ktoś ma 

pytania, uwagi do sprawozdania z realizacji „Strategii Polityki Społecznej Województwa Lubuskiego na 

lata 2005-2013”? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych proszę 

Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę Osińską. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Komisja Zdrowia wyraziła opinię pozytywną. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

Sprawozdanie z realizacji Strategii Polityki Społecznej Województwa Lubuskiego na lata 2005-2013  

w 2011 roku stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Do punktu 8. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom 

samorządu terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji boisk do plażowej piłki 

siatkowej – druk nr 235. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są wystąpienia klubowe? Nie 

widzę. O przedstawienie opinii Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę Przewodniczącego 

Komisji Pana Czesława Fiedorowicza. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego z przeznaczeniem na dofinansowanie projektu realizacji boisk do plażowej piłki siatkowej 

- druk nr 235 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Uchwała nr XXV/232/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego  

z przeznaczeniem na dofinansowanie projektu realizacji boisk do plażowej piłki siatkowej stanowi 

załącznik nr 35 do protokołu. 

Do punktu 8a. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Regionalnego Ośrodka Polityki 

Społecznej w Zielonej Górze - druk nr 255. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Mirosława Glaza, Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są wystąpienia klubowe? Nie 

widzę. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą 

Komisji Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Tak, tak pozytywna, oczywiście.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej 

w Zielonej Górze - druk nr 255 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/233/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie utworzenia Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Zielonej Górze stanowi 

załącznik nr 39 do protokołu. 

Do punktu 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu SPZOZ im. Karola 

Marcinkowskiego w Zielonej Górze - druk nr 240. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji  

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 



projekt uchwały w sprawie nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu SPZOZ im. Karola 

Marcinkowskiego w Zielonej Górze - druk nr 240 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 24. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/234/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadana statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej 

im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Do punktu 10. 

Podjecie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi 

Wojewódzkiemu w Gorzowie Wielkopolskim - druk nr 241. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub zapytania? Nie widzę. Wobec braku uwag  

i pytań projekt uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi 

Wojewódzkiemu w Gorzowie Wlkp.- druk nr 241 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest 

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 



Uchwała nr XXV/235/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi Wojewódzkiemu w Gorzowie Wlkp. stanowi 

załącznik nr 45 do protokołu. 

Do punktu 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi Specjalistycznemu dla 

Nerwowo i Psychicznie Chorych SPZOZ w Ciborzu - druk nr 242. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub zapytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi Specjalistycznemu dla Nerwowo 

i Psychicznie Chorych SPZOZ w Ciborzu - druk nr 242 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 24. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/236/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiemu Szpitalowi Specjalistycznemu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych 

Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Ciborzu stanowi załącznik nr 48. 

Do punktu 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi dla 

Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu - druk nr 243. 

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub zapytania? Nie widzę. Wobec braku uwag  

i pytań projekt uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi dla 

Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrzeczu-druk nr 243 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 24. Wstrzymało się 1. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/237/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi dla Nerwowo i Psychicznie Chorych  

w Międzyrzeczu stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Do punktu 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu SPZOZ Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży  

w Zaborze - druk nr 244. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie nadania statutu SPZOZ Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze - druk nr 

244 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/238/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Samodzielnego Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Centrum Leczenia Dzieci  

i Młodzieży w Zaborze stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Do punktu 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu SPZOZ „MEDKOL” w Zielonej Górze - druk nr 245. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie nadania statutu SPZOZ „MEDKOL” w Zielonej Górze - druk nr 245 poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 25. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 



Uchwała nr XXV/239/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „MEDKOL” w Zielonej Górze 

stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

Do punktu 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Terapii Uzależnień  

i Współuzależnienia w Zielonej Górze - druk nr 246. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Terapii Uzależnień i Współuzależnienia 

w Zielonej Górze - druk nr 246 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 25. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/240/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11  czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Terapii Uzależnień i Współuzależnień w Zielonej Górze 

stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Do punktu 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego 

SPZOZ w Zielonej Górze – druk nr 247. 

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego SPZOZ  

w Zielonej Górze - druk nr 247 poddaję pod głosowanie.  Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 25. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/241/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

zmiany statutu Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

Do punktu 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji 

Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie Wlkp. - druk nr 248. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Gorzowie Wlkp .- druk nr 248 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski.  

Za 25. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/242/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Samodzielnej Publicznej Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Gorzowie 

Wlkp. stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

Do punktu 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi dla Osób Uzależnionych SPZOZ „Nowy 

Dworek” - druk nr 249. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Panie Przewodniczący, ja mam jedno pytanie. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. 

 



Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Podejmujemy sporo uchwał w sprawie zmian 

statutu, z czego to wynika? Tylko chcę wiedzieć.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To wynika z ustawy. To są 

sprawy formalne i po prostu musimy to zrobić. Po to, żeby te jednostki mogły funkcjonować.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Ja, może dopowiem. W związku z wejściem  

w życie ustawy o działalności leczniczej, muszą nastąpić dostosowania.  

 

 Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi dla Osób Uzależnionych SPZOZ „Nowy Dworek” 

- druk nr 249 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/243/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Ośrodkowi dla Osób Uzależnionych Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej „Nowy Dworek” stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

Do punktu 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu SPZOZ pod nazwą „Obwód Lecznictwa 

Kolejowego” w Gorzowie Wlkp. - druk nr 250. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji 

Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 



Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały w sprawie nadania statutu SPZOZ pod nazwą „Obwód Lecznictwa Kolejowego”  

w Gorzowie Wlkp. - druk nr 250 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/244/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej pod nazwą „Obwód 

Lecznictwa Kolejowego” w Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

Do punktu 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Medycyny Pracy  

w Zielonej Górze - druk nr 251. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Mamy również Pana Marszałka, 

Romualda Krenia, który chciałby dokonać autopoprawki. Proszę bardzo, Panie Marszałku. 

 

Członek Zarządu Województwa Lubuskiego Romuald Kreń: Zgłaszam dwie autopoprawki dotyczące 

dwóch podmiotów, czyli dwóch WOMPów w Zielonej Górze i w Gorzowie Wlkp. Po prostu wkradł się 

chochlik. W uchwałach jest, że uchyla się uchwałę Zarządu, a powinno być uchyla się uchwałę Sejmiku. 

I z tą autopoprawką w dwóch przypadkach bardzo bym prosił o przegłosowanie.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy są 

wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw 

Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę Osińską. 

 



Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Oczywiście Komisja rozpatrywała to już z autopoprawką, tak? Dobrze, wobec tego wszyscy Radni 

wiedzą i zostało to poprawione. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub 

pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt uchwały w sprawie nadania statutu 

Wojewódzkiemu Ośrodkowi Medycyny Pracy w Zielonej Górze - druk nr 251 poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/245/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Medycyny Pracy w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 75 

do protokołu. 

Do punktu 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Medycyny Pracy  

w Gorzowie Wlkp. - druk nr 252. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

Przypominam, że ta uchwała tak samo, jak poprzednia posiada autopoprawkę i była rozpatrywana na 

Komisji Zdrowia. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę 

Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Medycyny Pracy w Gorzowie 



Wlkp .- druk nr 252 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/246/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiemu Ośrodkowi Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 78 

do protokołu. 

Do punktu 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Lubuskiemu Ośrodkowi Rehabilitacyjno - 

Ortopedycznemu im. dr Lecha Wierusza SPZOZ w Świebodzinie - druk nr 253. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. 

Tutaj już nie ma autopoprawki. O przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych 

proszę Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę Osińską. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały w sprawie nadania statutu Lubuskiemu Ośrodkowi Rehabilitacyjno – Ortopedycznemu 

im. dr Lecha Wierusza SPZOZ w Świebodzinie-druk nr 253 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 25. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała nr XXV/247/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Lubuskiemu Ośrodkowi Rehabilitacyjno-Ortopedycznemu im. dr Lecha Wierusza  



w Świebodzinie – Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej stanowi załącznik nr 81 

do protokołu. 

Do punktu 23. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, 

położonych w obrębie Lubinicko gmina Świebodzin - druk nr 236. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Zapraszam Panie Dyrektorze. Chodzi o to, że wtrącił się tutaj kolejny chochlik, 

ponieważ Lubnicko jest w powiecie świebodzińskim.  

 

Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Roman Bąk: Chodzi o sprostowanie w tytule, pozostała część uchwały pozostaje bez zmian.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Dziękuję. Czy są 

wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 

Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi złącznik nr 83 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, położonych  

w obrębie Lubinicko gmina Świebodzin – druk nr 236 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 25. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  



Uchwała nr XXV/248/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości, położonych w obrębie Lubnicko gmina 

Świebodzi stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

Do punktu 23a. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny 

na rzecz Miasta Gorzowa Wlkp. - druk nr 256. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Romana Bąka, Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki  

i Rozwoju Województwa proszę Przewodniczącego Komisji Pana Roberta Palucha. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Miasta 

Gorzowa Wlkp. – druk nr 256 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć niebieski. 

Za 26. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  



Uchwała nr XXV/249/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

Do punktu 24. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii, co do umorzenia odsetek stanowiących należność 

pieniężną o charakterze cywilnoprawnym, przysługującą Województwu Lubuskiemu od 

Wojewódzkiej Rady Koordynacyjnej Związku Socjalistycznej Młodzieży Polskiej - druk nr 229. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Czy tu jest autopoprawka?  

Do dyspozycji mamy Pana Grzegorza Błażkowa, Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Zielonej 

Górze. Proszę bardzo, Pan Grzegorz Błażków. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Zielonej Górze Grzegorz Błażków: Panie 

Przewodniczący, Pani Marszałek, Szanowni Radni, uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia opinii, co do umorzenia odsetek stanowiących należność pieniężną o charakterze 

cywilnoprawnym, przysługującą Województwu Lubuskiemu od Wojewódzkiej Rady Koordynacyjnej 

Związku Socjalistycznej Młodzieży Polskiej. Niniejsze uzasadnienie dotyczące opinii w sprawie 

umorzenia należności cywilnoprawnej przysługującej Województwu Lubuskiemu w postaci odsetek  

w kwocie 160 tysięcy 214 złotych 16 groszy zostało sporządzone na podstawie wniosku dłużnika oraz 

na podstawie dokumentów, które dłużnik dostarczył w trakcie postępowania wyjaśniającego 

przeprowadzanego przez Wojewódzki Urząd Pracy. Dłużnik dokonał terminowej spłaty w formie ratalnej 

kwoty należności głównej, w wysokości 198 milionów 441 tysięcy 60 złotych. W ten sposób dotrzymał 

ugody zawartej z Województwem Lubuskim w imieniu, którego działał Wojewódzki Urząd Pracy, w dniu 

9 marca 2007 roku. Przedmiotowa należność, jako kwota należności głównej oraz kwota odsetek 

została określona prawomocnym wyrokiem Sądu Apelacyjnego w Poznaniu z dnia 30 października 

2003 roku.  

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Maciej Szykuła: Przepraszam, Panie Dyrektorze tam była 

kwota w tysiącach, a nie w milionach.  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Zielonej Górze Grzegorz Błażków: A, ja powiedziałem  

w milionach? 

 



Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Maciej Szykuła: Tak.  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Zielonej Górze Grzegorz Błażków: To, przepraszam 

bardzo Panie Marszałku. Oczywiście 160 tysięcy 214 złotych 16 groszy i 198 tysięcy 441 złotych 60 

groszy. Przepraszam bardzo. Należność będąca przedmiotem wniosku dłużnika ma charakter 

cywilnoprawny, co określają załączone w Państwa dokumentach opinie. W związku z powyższym, przy 

rozpatrywaniu tego wniosku zasadne jest postępowanie zgodnie z art. 59 ustawy z dnia 29 sierpnia 

2010 roku o finansach publicznych, która mówi jednoznacznie o tym, że warunki i zasady udzielania ulg 

w należnościach cywilnoprawnych formuje właściwa jednostka samorządu terytorialnego. W naszym 

przypadku Sejmik Województwa Lubuskiego. Takie zasady określa uchwała Sejmiku nr LV572/2010  

z dnia 21 września 2010 roku. W której to par. 4 ustęp 1 punkt 6 mówi, że należność może być 

umorzona w całości, jeśli ściągnięcie należności zagraża ważnym interesom dłużnika,  

a przeprowadzone postępowanie wyjaśniające wykaże, że za umorzeniem przemawia interes publiczny, 

szczególne względy społeczne, albo gospodarcze dłużnika. Dłużnik w swoim wniosku wykazuje, że 

ściągnięcie należności zagrażałoby jego ważnym interesom przede wszystkim. I w postępowaniu 

wyjaśniającym prowadzonym przez Wojewódzki Urząd pracy w Zielonej Górze… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja, przepraszam, Panie 

Dyrektorze, ale Pan już dokonał autopoprawki i podsumowania, tak? 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Zielonej Górze Grzegorz Błażków: Tak, tak. Ale jeszcze 

tylko dwa słowa. Chciałbym wyczerpać temat, to jest dosłownie 3 minuty. Uzasadnił wniosek szeregiem 

dostarczonych dokumentów, które w jednoznaczny sposób potwierdzają prowadzenie jego działalności 

w aspekcie przede wszystkim społecznym. Jest to stowarzyszenie działające społecznie na rzecz dzieci 

i młodzieży województwa lubuskiego. Stowarzyszenie działające „non profit”. Od lat dłużnik boryka się  

z trudnościami finansowymi i organizacyjnymi, co było przyczyną między innymi tego, że spłacał tą 

należność główną. W związku z powyższym, nie będę już cytował tych załączników, czyli 

wykonywanych działań społecznie użytecznych oraz różnego rodzaju rekomendacji. Skupię się tylko na 

podsumowaniu wniosku i po autopoprawce wprowadzonej w dniu dzisiejszym. Zacytuję tylko już 

podsumowanie uzasadnienia, które po dzisiejszej Komisji będzie jakby prawomocne. W podsumowaniu 

wskazuje się, że wystąpiły szczególne względy społeczne, co w kontekście zagrożenia dla ważnych 



interesów dłużnika jest przesłanką przemawiającą za udzieleniem ulgi w postaci umorzenia należności 

będącej przedmiotem wniosku. Dziękuję. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Czy są 

wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 

Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Komisja Budżetu i Finansów zajmowała 

się właściwie na dwóch posiedzeniach tym zagadnieniem. Dzisiaj, na posiedzeniu uzyskaliśmy wiele 

istotnych wyjaśnień. Opinia Komisji jest pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Komisji Panią Bożenę 

Osińską. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Komisja Zdrowia nie wyraża  w tej materii opinii.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mam źle zapisane, 

przepraszam. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. 

Wobec braku uwag i pytań projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii, co do umorzenia odsetek 

stanowiących należność pieniężną o charakterze cywilnoprawnym, przysługującą Województwu 

Lubuskiemu od Wojewódzkiej Rady Koordynacyjnej Związku Socjalistycznej Młodzieży Polskiej – druk 

nr 229 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24. Wstrzymało się 1. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.               

Uchwała nr XXV/250/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

wyrażenia opinii, co do umorzenia odsetek stanowiących należność pieniężną o charakterze 

cywilnoprawnym, przysługującą Województwu Lubuskiemu od Wojewódzkiej Rady Koordynacyjnej 

Związku Socjalistycznej Młodzieży Polskiej stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 



Do punktu 25. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Gminie miejskiej Nowa Sól pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej na dofinansowanie budowy dwóch statków rzecznych - druk nr 239. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Grzegorza Jankowskiego, Dyrektora Departamentu Gospodarki i Infrastruktury. Czy są wystąpienia 

klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa proszę 

Przewodniczącego Komisji Pana Roberta Palucha. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława Marcinkiewicza.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Gminie miejskiej Nowa Sól pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

na dofinansowanie budowy dwóch statków rzecznych – druk nr 239 poddaję pod głosowanie. Kto  

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 25. Wstrzymało się 1. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/251/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

udzielenia Gminie miejskiej Nowa Sól pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 

budowy dwóch statków rzecznych stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

 



Do punktu 26. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 

2012 rok-druk nr 237 wersja 2. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 97 do projektu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok druk 

nr 237 wersja 2 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/252/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok stanowi załącznik nr 98 

do protokołu. 

Do punktu 27. 

Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2012-2024 - druk nr 238 wersja 2. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Panią 

Józefę Chalecką, Skarbnika Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe? Nie widzę.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Komisji Pana Mirosława 

Marcinkiewicza. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 99 do protokołu. 



Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 

uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na 

lata 2012 – 2024 – druk nr 238 wersja 2 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. K to jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski.  

Za 23. Wstrzymało się 1. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXV/253/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-2024 

stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

Do punktu 27a. 

Podjecie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Sejmiku 

Województwa Lubuskiego przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Gorzowie Wlkp.  

w sprawie skargi na uchwałę Nr XLIII/409/2009 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 28 

października 2009 r. zmieniającej uchwałę w sprawie podziału województwa lubuskiego na 

obwody łowieckie - druk nr 257. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Do dyspozycji mamy Pana 

Marka Żeromskiego, Dyrektora Departamentu Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi. Czy są 

wystąpienia klubowe? Nie widzę. O przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

proszę Przewodniczącego Komisji Pana Zbigniewa Kołodzieja. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag i pytań projekt 



uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Sejmiku Województwa Lubuskiego 

przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Gorzowie Wlkp. w sprawie skargi na uchwałę Nr 

XLIII/409/2009 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 28 października 2009 r. zmieniającej uchwałę 

w sprawie podziału województwa lubuskiego na obwody łowieckie – druk nr 257 poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 24. Wstrzymało się 0. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Uchwała nr XVV/254/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Sejmiku Województwa Lubuskiego przed Wojewódzkim 

Sądem Administracyjnym w Gorzowie Wlkp. w sprawie skargi na uchwałę Nr XLIII/409/2009 Sejmiku 

Województwa Lubuskiego z dnia 28 października 2009 r. zmieniającej uchwałę w sprawie podziału 

województwa lubuskiego na obwody łowieckie stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

Do punktu 27b. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Sejmiku Województwa Lubuskiego do 

komisji konkursowej przeprowadzającej konkurs na stanowisko Lubuskiego Kuratora Oświaty - 

druk nr 258. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 

Przewodniczący sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo! Projekt 

uchwały zamieszczony został na www.sejmik.lubuskie.pl. Otóż, ja chciałbym zgłosić do tej komisji,  

w imieniu dwóch klubów: Pana Czesława Fiedorowicza, Przewodniczącego Komisji Kultury, Oświaty  

i Kultury Fizycznej oraz Pana Jarosława Kropskiego, Radnego Klubu Platformy Obywatelskiej. Czy są 

inne propozycje? Nie widzę. Wobec tego projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Sejmiku 

Województwa Lubuskiego do komisji przeprowadzającej konkurs na stanowisko Lubuskiego Kuratora 

Oświaty – druk nr 258 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 22. Wstrzymało się 3. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 



Uchwała nr XXV/255/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie 

wyboru przedstawicieli Sejmiku Województwa Lubuskiego do komisji konkursowej przeprowadzającej 

konkurs na stanowisko Lubuskiego Kuratora Oświaty stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

Do punktu 27c. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” - druk nr 259. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo! Projekt 

uchwały został zamieszczony na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl. Chcę przypomnieć, że 

dzisiaj obradowała Kapituła. Podjęliśmy decyzję, aby Odznaczenia nie nadawać w sposób masowy. 

Kapituła z kilkudziesięciu wniosków przyjęła 6 osób: Janusz Jesiołkiewicz, Cyryl Churka, Henryk 

Ochmański, Elżbieta Piekarczyk, Monika Szczęch, Bogdan Napiórkowski. Te sześć osób zostało 

zgłoszonych przez Kapitułę i przeze mnie osobiście, ponieważ jest dwudziestolecie Agencji 

Nieruchomości Rolnej. Zapraszam Członków Zarządu oraz Panią Marszałek Polak w piątek, 22 czerwca 

Agencja Nieruchomości Rolnej, czyli dawna Agencja Własności Rolnej Skarbu Państwa obchodzi 

dwudziestolecie, organizowane przeze mnie. Zapraszam,  również wszystkich Państwa Radnych.  

Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag 

i pytań projekt uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” – druk nr 259 poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24. Wstrzymało się 1. Przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Uchwała nr XXV/256/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 11 czerwca 2012  roku w sprawie 

nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 108 do 

protokołu.    

Do punktu 28. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję przede wszystkim 

za dyscyplinę, dziękuję za wytrwałość i poświęcenie. Sądzę, że jesteśmy zgranym kolektywem. 

Chciałbym poinformować, że następna Sesja Sejmiku Województwa Lubuskiego jest wyznaczona na 25 



czerwca 2012 roku, na godzinę 16:00, tutaj w Sali Kolumnowej Urzędu Marszałkowskiego. Czy w tym 

punkcie obrad ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. Wobec tego 

przechodzimy do punktu 29.  

Do punktu 29. 

Zamknięcie obrad XXV sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

zamykam obrady XXV zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

Dziękuję Radnym, zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział w jej obradach. Jeszcze raz 

wszystkiego najlepszego dla Pani Marszałek i Zarządu Województwa.  

 

Protokół sporządzili: 

Monika Rawska 

Anna Pulkowska 

Zbigniew Żbikowski 

Jacek Dobrowolski 
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